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§ 228 KFKS 2021/643 

Revidering av kommunstyrelsens instruktion respektive 
delegationsordning 

Beslut 
1.Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens instruktion i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2021. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att revidera kommunstyrelsens delegationsordning i enlighet 
med stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2021. 
 
3. Kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens instruktion respektive 
delegationsordning gäller från den 7 juni 2021. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Ärende 
Kommunstyrelsens instruktion föreslås genomgå vissa justeringar som följd av 
stadsdirektörens beslut om organisationsförändringar som börjar gälla den 1 juni 2021. 
Föreslagna ändringar består i huvudsak av att stadsledningskontorets stab utgår. Det 
förtydligas även att stöd- och servicedirektörens ansvar inte omfattar de nybildade staberna. 
Det föreslås också revideringar för att förtydliga ledningsorganisationen inom Välfärd 
skola. Med anledning av Arbetsmiljöverket i sin föreskrift om arbetsanpassning tar bort 
begreppet ”rehabilitering” föreslås det även det begreppet utgår från kommunstyrelsens 
instruktion. 
 
Vidare föreslås revideringar även in kommunstyrelsens delegationsordning med anledning 
av organisationsförändringar, däribland att befattningen personaldirektör ändras till HR-
direktör. Därtill har införts nya regler som ger möjlighet för kommunstyrelsen, i egenskap 
av huvudman för utbildningen, att bedriva fjärrundervisning under vissa förutsättningar 
och begränsningar. Huvudmannen får besluta om att använda fjärrundervisning för högst 
ett läsår åt gången och ska anmäla respektive ansöka om tillstånd för detta till Statens 
skolinspektion Men hänsyn till kommunen styrprincip om lägsta effektiva delegat och att 
beslutet bedöms utgöra en del av den pedagogiska verksamheten föreslås att beslut om att 
bedriva samt anmäla respektive ansöka om tillstånd för fjärrundervisning till Statens 
skolinspektion delegeras till produktionsdirektör. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2021, §94 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 28 maj 2021 
Bilaga 1 Förslag till reviderad instruktion för kommunstyrelsen 
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Bilaga 2 Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 
Bilaga 3 Delegationsbeslut 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade på att punkten 12.3 ” Besluta om större 
verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamhetsområde” stryks. 
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Khashayar Farmanbar (S) och Tomas Ottosson 
(V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi har länge drivit att större verksamhetsförändringar som nedläggning av skolor inte får 
delegeras till ett utskott utan ska beslutas av kommunstyrelsen. Kommunallagens § 34 är 
väldigt tydlig med att den typen av ärenden inte får delegeras från kommunstyrelsen till ett 
utskott, någonting som även kommunens egna revisorer påpekat. Nedläggning av skolor är 
beslut som ofta rör upp känslor. För att visa att vi politiker i kommunen inte ser lättvindigt 
på denna typ av beslut borde den typen av beslut aldrig fattas på delegation. 
Beslutsprocessen blir visserligen något längre tid men ärendena får en bättre genomlysning. 
Fler politiker ges också möjlighet att delta i debatten innan beslut fattas och olyckliga 
överraskningsmoment kan undvikas.” 
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§ 232 KFKS 2021/590 

Sommargåva till kommunens medarbetare 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens medarbetare ska ges en sommargåva i form 
av en presentcheck om 500 kronor som tack för fina insatser under coronapandemin. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för sommargåvan tas ur kommunstyrelsens 
budget för oförutsedda behov. 
 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärende 
Nacka kommun vill uppmärksamma alla de fantastiska insatser som kommunens medar-
betare har gjort under pandemin och ge en sommargåva i form av en presentcheck om 500 
kronor. Kommunens medarbetare kommer att kunna nyttja presentchecken hos det lokala 
näringslivet i Nacka på motsvarande sätt som i fjol. Sommargåvan förväntas därmed stödja 
det lokala näringslivet i kommunen. Kostnaden för gåvan, som föreslås finansieras ur 
kommunstyrelsen budget för oförutsedda behov, beräknas uppgå till 2,3 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2021, §99 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 19 maj 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
I yrkandet instämde Hans Peters (C), Khashayar Farmanbar (S), Gunilla Grudevall Steen 
(L), Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD).  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att att-sats 2 får följande lydelse: Kommunstyrelsen beslutar 
att kostnaden för sommargåvan tas ur kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov 
förutom för verksamheter med kundval där produktionsenheterna VS och VSS finansierar 
sommargåvan inom befintlig budget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är väldigt positivt att vi på detta sätt kan visa vår uppskattning för 
de som arbetat hårt och slitigt under de senaste åren, många gånger med risk för den egna 
hälsan. Däremot så hade vi gärna sätt att man uppmärksammade de kommunalanställda 
med löner som bättre speglar deras viktiga arbete istället för engångsgåvor. 
En fråga som dyker upp är dock hur finansieringen av detta sker, Vi tror inte det är möjligt 
att på det sätt som nu föreslås ersätta t.ex. anställda i kommunens skolor utan att också 
tillföra de friståendeskolorna ett likvärdigt belopp. Annars måste detta ses som en 
snedvridning av konkurens där privata aktörer måste använda skolpengen till personalvård 
medans kommunala skolor får pengar från kommunstyrelsen. Här vill vi att majoriteten 
tänker om. En annan fråga som jag tycker är olycklig är att man begrännsar de som får 
gåvan att endast handla hos Nackaföretag och på detta sätt så uppmuntrar kommunen 
andra kringliggande kommuner att göra det samma. Samtidigt som vi kämpar för en öppen 
inre marknad i EU så vill man alltså begränsa marknaden i länet vilket är djupt olyckligt. 
Nackalistan hade hellre sett att man uppmuntrade anställda i Stockholm att spendera sina 
sommargåvor på Yasuragi, Old smokehouse, eller Michells mode samtidigt som anställda i 
Nacka skulle kunna ges möjligheten att använda sin gåva som inträde på skansen. Att 
minska gränser för marknader vinner vi alla på det är jag övertygad om. ” 
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§ 243 KFKS 2016/288  

Förlängning av markanvisningsavtal avseende utveckling 
av Svindersberg 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen ingår tilläggsavtal till markanvisningsavtal mellan kommunen och ALM 
Småa Bostad AB. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Den 19 april år 2017 beslutade kommunstyrelsen att ingå ett markanvisningsavtal mellan 
kommunen och ALM Småa Bostad AB avseende utveckling av Svindersberg. 
Markanvisningsavtalet förlängdes genom ett tillägg till markanvisningsavtalet enligt beslut i 
kommunstyrelsen den 18 februari år 2019 och blev därmed giltigt till den 19 juni år 2021. 
Utvecklingen enligt markanvisningsavtalet kräver ny detaljplan. I samband med antagande 
av detaljplanen kommer markanvisningsavtalet att ersättas av ett överlåtelseavtal och 
markgenomförandeavtal. Arbetet med den nya detaljplanen är försenat eftersom arbete 
fortfarande pågår med att utreda förutsättningarna för den kommande exploateringen. 
Markgenomförandeavtal och överlåtelseavtal har därför inte kunnat träffats inom 
markanvisningsavtalets giltighetstid och markanvisningsavtalet behöver därmed förlängas 
ytterligare. Kommunen och ALM Småa Bostad AB har därför förhandlat fram ytterligare 
ett tillägg till markanvisningsavtalet. Föreslaget tillägg innebär att giltigheten för 
markanvisningen förlängs med två år till den 19 juni år 2023. I övrigt ska vad som följer av 
markanvisningsavtalet och tidigare beslutat tillägg fortsatt gälla. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 25 maj 2021, §130 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 20 maj 2021 
Bilaga 1 Förslag till ”Tillägg 2” till markanvisningsavtal inklusive bilagor 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag och fann att kommunstyrelsen har beslutat i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Kommunstyrelsen förklarade paragrafen omedelbart justerad. 


	§ 228 KFKS 2021/643
	Revidering av kommunstyrelsens instruktion respektive delegationsordning
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 232 KFKS 2021/590
	Sommargåva till kommunens medarbetare
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 243 KFKS 2016/288
	Förlängning av markanvisningsavtal avseende utveckling av Svindersberg Exploateringsenheten Nacka stad
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång




